
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12.07.2018 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1204 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 1204:  

”Vil ministeren redegøre for udviklingen i antallet af overbelægningsdage, ikke over-

belægningssengedage, på samtlige medicinske afdelinger i Danmark under ét siden 2. 

kvartal 2015? Tallene bedes opgjort pr. kvartal.” 

 

Svar: 

Til besvarelse af spørgsmålet er der indhentet bidrag fra Sundhedsdatastyrelsen. Der 

henvises til vedlagte bilag for svar på spørgsmålet.  

 

Det er, som jeg har understreget flere gange, helt uacceptabelt, at vi stadig ser perio-

der med et stort omfang af overbelægning på sygehusafdelinger nogle steder i lan-

det. Overbelægning kan betyde, at patientsikkerheden forringes, og at behandlingen 

bliver utilstrækkelig, eller et sygdomsforløb forværres. 

 

Det er regionernes ansvar at sikre, at problemer med overbelægning løses, men for at 

hjælpe regionerne afsatte V, DF, LA og K i finansloven for 2016 1,2 mia. kr. (2016-

2019) i handlingsplanen for den ældre medicinske patient, herunder 415 mio. kr. til 

akutpakken mod overbelægning. I økonomiaftalen for 2019 er der enighed om, at sy-

gehusene skal have styrket fokus på bedre anvendelse af ressourcerne, arbejdstilret-

telæggelse og brug af tidstro data for blandt andet at reducere perioder med overbe-

lægning på de medicinske afdelinger.  
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